
   P R O T O K Ó Ł  nr XXXI/05 
 

 

   Z obrad Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk  
Odbytej w dniu 26 października 2005 roku  
 

 

  

Ad.1 Otwarcie Sesji RMiG Dolsk  
 

Otwarcia XXXI Sesji RMiG Dolsk dokonał Przewodniczący 

Rady Miasta i Gminy Eugeniusz Mądry, który ,powitał radnych oraz 

zaproszonych gości. 

Stwierdził ,że na ogólną liczbę 15 radnych na sali obecnych jest 14 radnych 

Wobec czego rada władna jest do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

 

Ad.3 Przyjęcie porządku obrad Sesji . 
 

Następnie Przewodniczący Rady Eugeniusz Mądry odczytał 

proponowany porządek obrad . 

Jednocześnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z radnych chciałby wystąpić z 

wnioskiem o dokonanie zmian w proponowanym porządku obrad . 

Radni do proponowanego porządku obrad nie wnieśli żadnych propozycji. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad 

przedstawionym porządkiem obrad . 

 

Protokół z obrad poprzedniej Sesji był wyłożonych w Biurze Rady w okresie 

dwóch tygodni przed obradami dzisiejszej Sesji / radni nie wnieśli do 
sporządzonego protokołu  

 

 

Ad.4 Informacja Burmistrza z działalności międzysesyjnej  
 

Informacja przedłożona przez Burmistrza MiG Henryka Litka 

stanowi zał  nr.3 do protokołu  

 

Radni do przedłożonego przez Burmistrza sprawozdania nie wnieśli żadnych 

zapytań i zastrzeżeń . 
Przewodniczący Rady Eugeniusz Mądry podziękował Burmistrzowi za 

przedłożone sprawozdanie z działalności międzysesyjnej . 

 

 

Ad. 5 Opinia Rady w sprawie przekształcenia Szpitala w Śremie w wyniku 

którego nastąpi likwidacja Działu Zakażnego . 
 
Pierwszy w kolejności w tej sprawie głos zabrał Przewodniczący Rady który 

odczytał pismo jakie wpłynęło w tej sprawie do Rady od Rady Powiatu. 

 



Następnie powitał biorącego udział w obradach Starostę Sremskiego Teodora 

Stępę. i porosił go o zabranie głosu w wyżej przedstawionej sprawie . 

 

Starosta Śremski Teodor Stępa przedstawił procedurę w tej sprawie  i 

zaznaczył, że do likwidacji szpitala Rada Powiatu potrzebuje opinii 

poszczególnych samorządów chociaż jak powiedział opinia ta w żadnym 

względzie nie jest wiążąca .  

Jestem Przewodniczącym Społecznej Rady Szpitala i w zasadzie wszyscy 

ordynatorzy opowiedzieli się za likwidacją tego oddziału  

Analizowaliśmy wydatki całego szpitala i widzimy ,że największe straty mamy 

na oddziale zakażnym. 

Szpital kontraktuje swoje usługi z NFZ i widzimy, że co roku te kontrakty są 
umniejszane. 

Pacjentów byśmy mogli przyjść więcej ale musimy odmawiać przyjęcia ,gdyż  
kontrakt nasz opiera tylko na 14 łóżek  a obłożenie wynosi tylko średnio 7 

lóżek . 

Zarejestrowanych na tym oddziale w ciągu roku jest 450 pacjentów a tylko z 

naszego rejonu 150 . 

W tej sprawie przed podjęciem jakiejkolwiek decyzji staramy się ze 

wszystkimi rozmawiać a szczególnie zaciągamy różnych opinii szczególnie 

specjalistów. 

Opinie takie zbieramy i wiemy już, że u nas nie powstanie szpital wojewódzki  

Chociaż Marszałek Województwa Wielkopolskiego był za utworzeniem tu 

szpitala wojewódzkiego zakażnego ,jednak już inne opinie w tym względzie 

były negatywne . 

Wobec tak małego obciążenia tego oddziału nie mamy innego w tym 

względzie rozwiązania jak likwidacja tego oddziału zakażnego ,gdyż 
zadłużenie tego oddziału rośnie. 

NfZ na funkcjonowanie tego oddziału daje tylko 1mln 100 tys zł a potrzeby są 
wyliczone na 1 mln 900 tys zł 

Wobec takich wyliczeń Przedstawiciel Wojewody oraz radni powiatowy 

proponują likwidacje oddziału zakażnego natomiast oddział opiekuńczy 

proponują przenieść do głównego szpitala . 

Należy tu równie zaznaczyć, że w całym szpitalu w ciągu całego roku leczy się 
około 13 tys. osób i stąd nasza troska o utrzymanie się szpitala bez strat 

W szpitalu jest zatrudnionych ogółem 518 osób / łącznie z kadrą techniczną . 
Chcemy  zaoszczędzone fundusze przeznaczyć  na termomodernizację szpitala  

- remont za około 10 mln zł – wymiana okien, drzwi antywłamaniowych . 

Równocześnie chcemy doposażyć szpital w aparaturę ,gdyż taka jest wola 

wszystkich ordynatorów .oni osobiście wskażą jaka jest potrzebna aparatura na 

poszczególnych oddziałach .. 

Naszym marzeniem jest również pełna informatyzacja / na każdym oddział 

komputer z pełnymi danymi wszystkich pacjentów . 

W takiej sytuacji będzie wszystko łatwiej kontrolować na bieżąco i to również 
spowoduje zmniejszenie kosztów utrzymania  całego szpitala . 

Mówicie tu Państwo ażeby oddział został utrzymany b przecież widzimy jakie 

jest zagrożenie w związku z ptasią grypą  
Zagrożenie takie w tej chwili u nas nie występuje i prawdopodobnie nie 

wystąpi  i nie musimy się martwic na zapas. 

 



Radna Jankowiak Renata – jaka opinia w tym względzie jest lekarzy i 

ordynatorów oddziałów  

- co w tym przypadku stanie się z personelem który tam jest zatrudniony, 

- co stanie się z tym budynkiem – gdzie wobec tego będą kierowani pacjenci. 

. 

- Odpowiedzi udzielił Starosta Teodor Stępa  

- - w tej sprawie jak już powiedziałem zaciągnęliśmy  opinii ordynatorów 

,krórych 14 tu opowiedziało się za likwidacją tego oddziału 1  głos był 

wstrzymujący – jeżeli natomiast chodzi o kierowanie chorych to będą oni 

kierowani do Poznani na Zawady . 

- natomiast myślimy również co należałoby zrobić z tym budynkiem po 

likwidacji tego oddziału . 

- W tej chwili jest już propozycja od personelu tego oddziału o 

wydzierżawienie tego budynku i utworzenie  tam niepublicznego oddziału . 

- Z tą propozycją byśmy się zgodzili, gdyż nasze koszty by się zmniejszyły a 

pacjenci by tej zmiany nie odczuli ,gdyż byłby to oddział niepubliczny ale 

zakontraktowany w NFZ. 

- Dzierżawa musiałaby jednak dotyczyć tylko takiego oddziału 

niekonkurencyjnego dla szpitala . 

- Jeżeli by nie doszło do takiej dzierżawy to mamy inne plany np. 

przeniesienie tam Powiatowego Biura  oraz Powiatowe Centrum Pomocy 

Rodzinie  warunki tam są dobra  / jest już parking /,gdyż gro osób 

otrzymując pracę korzysta z usług lekarzy . 

 

Radny Jacek Woroch – w Pana wypowiedziach brakuje pewnej logiki 

,mówi Pan o likwidacji gdyż jest małe obciążenie na tym oddział i stąd 

oddział zadłużony jak wobec tego prywatny dzieżawca płacący dzierżawę 
sobie z tym poradzi . 

Nie odpowiedział Pan na pytanie co personelem tam zatrudnionym  

szczególnie pomocniczym . 

Natomiast jeżeli chodzi o zagrożenie ptasią grypą to i w ty m względzie 

musimy dmuchać na zimno . 

 

 

Starosta Teodor Stępa – my ze swej strony zapewniamy podstawowe 

oddziały  ,natomiast jeżeli powstanie niepubliczny oddział to chyba 

dzierżawca tak ma skalkulowane koszty że sam musi wiedzieć czy chce 

dzierżawy czy nie i sam będzie musiał starać się o pacjenta  

Jeżeli natomiast chodzi o zatrudnienie personelu pomocniczego to uważam 

że nikt bez pracy by nie pozostał to jednak by były szczegółowe 

uzgodnienia . 

Poruszyliście tu Państwo sprawę ptasiej grypy  ,ja tego również nie 

lekceważę ,jednak w tej chwili zagrożenie takie nie występuje . 

 

Radny Dolatowski Bogdan  
 

– NFZ płaci mało, tworzy się jednak w tej chwili nowy rząd i nie 

wiemy czy NFZ będzie nadal istniał czy ktoś inny będzie zajmował się 
finansowaniem służby zdrowia  

Proponuję ażeby z podjęciem ostatecznej decyzji w tej sprawie poczekać 



 

Radny Tama  
jestem przeciwny likwidacji tego oddziału, jeżeli były pieniądze na 

postawienie szpitala to muszą się znaleść na jego utrzymanie. 

 

Starosta Teodor Stępa  tak wiem, że w tej chwili rząd powstaje ale my nie 

możemy zwlekać z podjęciem decyzji gdyż musimy złożyć wnioski o 

odpowiednie fundusze a terminy nas gonią . 
 

Radny Ryszard Duszczak – w tym budynku oprócz zakażnego znajduje 

się dział opiekuńczy to z tym opiekuńczy czy teź będzie zlikwidowany . 

Wiemy, że zadłużenie na tym oddziale jest ale również proponuje o 

wstrzymanie z podjęciem decyzji . 

 

Z publiczności z sali głos zabrał  

Pan Zbigniew Śmieiński – przecież do pewnego czasu pieniądze z NFZ 

szły za pacjentem i pacjent mógł sobie wybierać szpital czy to się zmieniło. 

Zwrócił również uwagę na to że likwidacja tego oddziału zwiększy koszty 

utrzymania chorych /dojazd do szpitala /. 

Czy władze szpitala przyjrzały się zatrudnieniu w całym szpitalu może tu 

by można to zatrudnienie zmniejszyć. 
Widzimy, że chętni na dzierżawę są i wtedy prywatny dzierżawca sobie 

poradzi zarówno   z finansami jak i zatrudnieniem . 

 

Starosta Teodor Stępa – finansowanie przez Kasy Chorych się zmieniło i 

za pacjentem nie idą pieniądze . 

Ja wiem, że opieka lekarska należy się wszystkim pacjentom  

Powiat Śremski liczy 59 tys. mieszkańców  a obciążenie oddziały 150 

pacjentów  z naszego powiatu . 

Wiemy ,że przewożenie pacjenta do innego oddalonego szpitala wiąże się z 

większymi kosztami. 

 

Gorwa Mieczysław – mówił Pan o zadłużeniu tego oddziału 700 tys zł  ile 

to stanowi procent w całym zadłużeniu szpitala o tym Pan w ogóle nie 

wspominał, czy jest to jedyny zadłużony oddział czy podobnie wyglądają 
inne oddziały . 

 

Starosta Teodor Stępa – inne oddziały też mają straty  ale największe straty 

są na oddziale zakażnym i 700 tys. zadłużenia  to dotyczy tylko tego 

oddziału .  

 

Radny Bogdan Dolatowski – czy nasza opinia będzie miała jakiś wpływ na 

podj ecie decyzji w tej sprawie . 

 

Starosta Teodor Stępa – to jest tylko opinia, decyzje w tej sprawie 

podejmie Rada Powiatu po uzyskaniu opinii wojewody  

 

Radny Ryszard Duszczak  - rozumiem jeszcze raz ,że te 700 tys. zł 

zadłużenia dotyczy tylko oddziału zakażnego . 

  



Starosta Teodor Stępa – tak dobrze Pan zrozumiał  ,natomiast chciałbym 

jeszcze raz podkreślić że oddział zakażny jest najbardziej zadłużony 

,natomiast kontrakty podpisywane są przez NFZ z każdym z oddziałów 

oddzielnie a nie z całym szpitalem . 

 

Radny Ryszard Duszczak  wobec takich wyjaśnień co  robią z nadwyżką 
pieniędzy te oddziały szpitala które taką nadwyżkę mają  jak to jest 

rozliczane .   

 

Starosta Teodor Stępa – jednym z takich, oddziałów to oddział wewnętrzny 

ale jest to rozliczane na pokryciem zadłużeń innych oddziałów  

 

Radny Ryszard Duszczak  

Jeżeli oddział wewnętrzny ma nadwyżkę to czy nie może ona być w całości 

przeznaczona na pokrycie strat oddziału zakażnego kto o tym decyduje. 

 

Radny Ciszewicz Ryszard – ile wobec tego wynosi zadłużenie całego 

szpitala . 

 

Starosta Teodor Stępa – zadłużenie szpitala to około 6 mln zł . 

 

Radny Ryszard Ciszewicz wobec takich wyjaśnień widzimy, że nie tylko  

oddział zakażny ma duże zadłużenia ale o innych oddziałach się nie mówi . 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Eugeniusz Mądry  

przeprowadził głosowanie nad opinią o likwidacji oddziału zakażnego  

 

Radni głosowali w następujący sposób: 
 

- 12 radnych była przeciw likwidacji tego oddziału  

- 2 radnych wstrzymało się od głosu . 

- Wobec takiego wyniku głosowania Przewodniczący Rady Eugeniusz 
Mądry stwierdził, że Rada Miasta i Gminy Dolsk negatywnie 
zaopiniowała projekt Rady Powiatu w sprawie likwidacji działu 
zakażnego szpitala w Śremie . 

- Przewodniczący Rady podziękował Staroście za osobisty udział w 

obradach Sesji i za szczegółowe wyjaśnienia dot. likwidacji oddziału 

zakażnego  

 

Ad.6 Informacja Przewodniczącego Rady i Burmistrz MiG o wynikach 

analizy oświadczeń majątkowych . 
 

 

   Głos w kolejności zabrali: 

Przewodniczący Rady MiG Eugeniusz Mądry ,który poinformował, że  

wszyscy radni takie oświadczenia złożyli w ustawowym terminie . 

Analiza dokonana przez Urząd Skarbowy wykazuje jednak pewne 

nieprawidłowości natury formalnej, które na 15 złożonych oświadczeń 
wystąpiły tylko w 4 przypadkach . 



Wszyscy radni w których stwierdzone te nieprawidłowości zostaną o 

tym poinformowani indywidualnie . 

 Następnie głos w tej sprawie zabrał Burmistrz MiG Henryk Litka  

wyjaśnił również, że  ogółem 15 pracowników i Kierowników jednostek 

organizacyjnych złożyło takie oświadczenia . 

Dokonana przez Naczelnika Urzędu Skarbowego  w Śremie analiza 

oświadczeń majątkowych wykazała również pewne nieprawidłowości . 

Zastrzeżenia dotyczą tylko części oświadczeń tj. 4 oświadczeń . 
Wszystkie osoby zainteresowane zostaną poinformowane indywidualne 

o popełnionych uchybieniach  aby wypełniając  kolejne oświadczenia mogły 

uniknąć nieprawidłowości . 

Analiza oświadczeń stanowi zał nr 4 i 5 do protokołu . 
 
Ad. 7 Podjęcie uchwał : 
 A/ przystąpienia do porozumienia komunalnego i aneksu 

porozumienia , 
 Projekt uchwały został przedłożony przez Burmistrza MiG Henryka 

Litka ,który podjęcie tej uchwały uzasadnił w następujący sposób 

Gmina Dolsk przystępując do porozumienia komunalnego z gminami 

Śrem, Brodnica i Zaniemyśl kieruje się koniecznością uregulowania problemu 

składowania odpadów komunalnych związanych z zamknięciem gminnego 

składowania odpadów komunalnych związanych z zamknięciem gminnego 

Składowiska odpadów komunalnych w miejscowości Pokrzywnica co 

nastąpi w grudniu 2005 roku . 

W obecnym okresie gminy Dolsk nie stać finansowo na pobudowanie 

nowej kwatery składowiska odpadów komunalnych  zgodnie z 

obowiązującymi przepisami ochrony środowiska . 

 

Po przystąpieniu gminy Dolsk do porozumienia komunalnego, 

gmina będzie zobowiązana do jednorazowej wpłaty w roku 2006 kwoty 

130,163,25,-zł. 

 Radny Stanisław Wojciechowski – co z tym finansowaniem, skąd się 
wzięła ta przez Burmistrza podana kwota i w jaki sposób została ona wyliczona 

. 

Burmistrz MiG Henryk Litka  koszty zostały skalkulowane na 

podstawie wydatków przy budowie tego wysypiska  i nasza gmina chcąc 

przystąpić do tego porozumienia winna wpłacić  4%  tych kosztów . 

 

Radny Henryk Grycz -  która z gmin te pieniądze otrzyma oraz na jak 

długo starczy nam ta przynależność do tego porozumienia . 

 

Burmistrz MiG Henryk Litka -  to otrzyma ta gmina która w tej 

chwili jest ekploatatorem tego wysypiska  na dalsze inwestowanie w to 

wysypisko . 

Natomiast jeżeli chodzi o okres składowania odpadów to w tej chwili 

jest to wyliczone na okres 15 lat . 

 

Radny Zbigniew Kierzkowski – czy wobec tego, że to będzie tam 

wywożone u nas wzrośnie cena za ten wywóz  

 



Burmistrz MiG Henryk Litka  - nie może być mowy o żadnej 

podwyżce za te usługi  

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Eugeniusz Mądry 

przeprowadził głosowanie nad projektem uchwały  

Uchwała nr XXXI/168/05 została zatwierdzona 14 głosami i stanowi 
zał 6 do protokołu . 

 

B/zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta i gminy na 2005 
rok . 

 

Projekt uchwały w tej sprawie został przedstawiony przez Skarbnika 
MiG  Elzbietę Juskowiak ,która wyjaśniła radnym, że budżet po stronie 

dochodów zwiększa się o kwotę  i również wydatki zwiększają się o tą samą 
kwotę. 

Radni do przedłożonego projektu uchwały nie wnieśli żadnych zapytań 
i zastrzeżeń  

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad projektem 

uchwały . 

Uchwała nr XXXI/169/05 została zatwierdzona 14 głosami i stanowi 
zał nr 6 do protokołu  

 

 

C/stawek dotacji przedmiotowej na realizacje zadań prowadzonych  
w formie gospodarki pozabudżetowej. 
 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Mig Elzbieta Juskowiak 

,która wyjaśniła, że jak co roku  dotacje przedmiotowe dla zakładu 

budżetowego mogą być udzielane z budżetu Miasta i Gminy według 

kalkulowanych stawek jednostkowych . 

Gmina ma jeden zakład budżetowy Zakład Gospodarki Komunalnej w 

Dolsku w związku z czym jest konieczność ustalenia stawek dotacji 

przedmiotowej zgodnie z art.117 ust.1 Ustawy z dnia 26 listopada 1998 r. o 

finansach publicznych . 

W kosztach oczyszczalni zaplanowano bieżące utrzymanie i obsługę 
procesu oczyszczalni ścieku. 

Dotacja do utrzymania przepompowni i oczyszczalni ścieków zgodnie  

Z nową ustawą o podatku WAT podlega opodatkowaniu w wysokości 

7% . 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie 

nad projektem uchwały  

 

Uchwała nr XXXI/170/05 została zatwierdzona 14 głosami i stanowi 
zał nr 8 do protokołu . 

 
 
d/ustalenie regulaminu określającego wysokość stawek i 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków 
motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz wysokość i warunki 
wypłacania innych składników wynagrodzenia wynikających ze stosunku 



pracy ,szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny dorażnych zastępstw. 

 
Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Pani Barbara 

Gurdek ,która podjęcie tej uchwały uzasadniła w następujący sposób: 

Nowelizacja ustawy z dnia 15 lipca 2004 o zmianie ustawy – Karta 

Nauczyciela oraz o zmianie niektórych innych ustaw /Dz.U.Mr 179,poz.1845/ 

nakłada na jednostki samorządu terytorialnego obowiązek corocznego 

ustalania regulaminu . 

Regulamin zgodnie z przepisami podlega uzgodnieniu ze związkami 

zawodowymi zrzeszającymi nauczycieli . 

 

Radni do przedłożonego regulaminu nie wnieśli żadnych zastrzeżeń . 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad projektem 

uchwały  
Uchwała nr XXXI/171/05 została zatwierdzona 14 głosami .  

   i stanowi zał nr 9 do protokołu . 

 

 

e/uchwalenie planu rozwoju Miasta Dolska przewidzianego do 

realizacji  w roku 2007 . 
 

Projekt uchwały przedstawił Mieczysław Gorwa który uzasadnił podjęcie tej 

uchwały w następujący sposób: 

Uchwalenie planu rozwoju miasta Dolsk na lata 2007-2013 podyktowane 

zostało wymogiem jaki musi zostać spełniony przy ubieganiu się o 

dofinansowanie projektu pn. Przebudowa i adaptacja części poddasza budynku 

ratusza na Izbę Regionalną . 
Podstawą do opracowania przedmiotowego planu jest rozporządzenie Ministra 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi z dnia 17 grudnia 2004 roku  w związku z 

wnioskiem Gminy Dolsk dotyczącym dofinansowania realizacji projektów, w 

ramach Sektorowego Programu Operacyjnego Restrukturyzacja i modernizacja 

sektora żywieniowego oraz rozwój obszarów wiejskich 2004-2006 w zakresie 

działania 

Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie uchwały jest uzasadnione  ze względu na 

możliwość otrzymania funduszy na adaptacje pomieszczeń na Izb ę Regionalną  
 

Radni do projektu uchwały nie wnieśli żadnych zastrzeżeń . 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad projektem uchwały . 

 

Uchwała nr XXXI/172/05 została zatwierdzona 14 głosami i stanowi zał 
nr10 do protokołu . 
 

 

Ad.8 Opinia Rady do wniosku w sprawie obiektów rekultywacyjnych 

przewidzianych do wykonania w roku 2006 . 
 

Głos w tej sprawie przedstawił Mieczysław Gorwa Kierownik Referatu 

Gospodarczego ,który wyjaśnił, że jak co roku Rada opiniuje takie wnioski 

,gdyż rzutuje to na uzyskanie środków z Funduszy Ochrony Gruntów Rolnych 



Złożono w tej sprawie 3 wnioski i dotyczy to wsi Wieszczyczyna, 

Międzychodu i Trąbinka .- opinia ta musi być wydana na dzisiejszej Sesji z 

uwagi na to, że wnioski te wraz z opinią Rady muszą być dostarczone do 

Urzędu Marszałkowskiego do końca pażdziernika . 

 

Radni jednogłośnie zaopiniowali te wnioski – opinia Rady pozytywna .  

 

 

Ad. 9 Interpelacje i wnioski radnych . 
 

W pierwszej kolejności głos ty zabrał Przewodniczący Rady Eugeniusz 
Mądry który poinformował, że Pan Burmistrz w dniach 7-8 pażdziernika 2005 

roku . 

Brał udział  III Kongresie Miast Polskich w Krakowie ,gdzie otrzymał 

następujące odznaczenia  

- nadany przez Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej Złoty Krzyż Zasługi 

- oraz Statuetkę Związku Miast Polskich z okazji 15 lecia samorządy 

terytorialnego dla czterokadencyjnych burmistrzów  

- Przewodniczący Rady stwierdził, że otrzymanie tak wysokich odznaczeń 
świadczy o dobrej pracy naszego Burmistrza zresztą wszyscy to 

zauważamy i złożył Burmistrzowi z tej okazji najserdeczniejsze życzenia i 

dalszej pomyślności  w pracy zawodowej i życiu osobistym. 

- Radni wręczyli Burmistrzowi z tej okazji kwiaty  również życząc wszelkiej 

pomyślności  . 

- Głos zabrał Burmistrz Henryk Litka ,który podziękował za pamięć i 
złożone z tej okazji życzenia . 

- Stwierdził, że otrzymanie tak dużych odznaczeń jest dla niego dużą 
satysfakcją i mobilizacją  do dalszej pracy na rzecz naszego społeczeństwa   

 

Następnie Burmistrz poinformował radnych o realizacji zapytań na poprzedniej 

sesji a dotyczyły one : 

- kosztów poniesionych przez Urząd na remont opłotowania na 

ul.Kościańskiej 

- Ażeby można było zrobić chodnik na tej ulicy musieliśmy wyburzyć stare 

ogrodzenie przy Bractwie Kurkowym bo inaczej budowa chodnika nie 

mogła by być zrobiona . 

- Na wykonanie tej podmurówki  na materiały Urząd wydał kwotę 11 tys. zł 

natomiast robocizna została  wykonana przez Bractwo Kurkowe  na kwotę 
9 tys. zł. 

- Jest do zrobienia opłotowanie i w tej chwili trwają w tej sprawie rozmowy 

jakie to ma by ale tym już zajmuje się Bractwo Kurkowe . 

 

Radny Dworczak Onufry podziękował  za wyjaśnienia  złożone przez Pana 

Burmistrza . 

 

Radny Ryszard Duszczak -  jak daleko jest zaawansowany projekt kanalizacji 

gminy . 

Radny Henryk Grycz  czy są jakieś postępy w stowarzyszeniu gmin 

nadobrzańskich . 

 



Odpowiedzi udzielił  Burmistrz MiG Henryk Litka   

- projekt kanalizacji gminy łączy się z posiadanymi środkami albo w ich 

pozyskiwaniu ściśle to jest również połączone ze stowarzyszeniem gmin 

nadobrzańskich . 

- W tej chwili według naszych informacji wszystko rusza z miejsca i jest 

szansa na pozyskanie tych 90 mln euro .Mamy rozstrzygnięty przetarg na 

inżyniera projektu . 

- Wiemy również że jeden z istniejących związków już takie fundusze 

otrzymał., nie możemy tu jednak mówić o terminach w jakich to zostanie  

- Wykonane  ale liczę  ,że to ruszy z miejsca  po opracowaniach i 

wyrysowaniach tego wszystkiego w terenie . 

- V etap Dolska też się z tym łączy ,jednak musimy wybrać odpowiedni 

fundusz  pomiędzy funduszem norweskim albo fundusz spójności. 

 

Radny Onufry Dworczak  
 

Mówimy w tej chwili, że przystępujemy, do gazyfikacji gminy  czy wobec 

tego w budżecie na rok 2006 znajdą się na to odpowiednie środki – 

przecież mamy tzw. budynki komunalne i urzędu i co z tymi budynkami, 

przecież na te budynki muszą być zabezpieczone odpowiednie środki . 

- czy coś wiadomo na temat modernizacji drogi Kórnik – Rawicz ,] 

-  jakie były wyniki wyborów naszej gminie. 

- Odpowiedzi udzielił Burmistrz Mig Henryk Litka  

- Droga wojewódzka 434  znajduje się w ostatniej fazie opracowania 

projektu i liczę na to, że wkrótce rozpoczną się jakieś zaplanowane na tej 

drodze prace , 

- - sprawa gazyfikacji gminy – kilka dni temu mieliśmy spotkanie z 

wykonawcą tej inwestycji. 

- Dobrze to świadczy ,że radni również to mają na względzie ,gdyż prawdą 
jest ,że w budżecie na rok 2006 chcemy zapewnić pewne środki  tak ażeby 

na budynkach użyteczności publicznej założyć  skrzynki rodzielcze a w 

przyszłości  rozprowadzić gaz po tych budynkach . 

- W jednym roku jest to niemożliwe do wykonania ,to są zbyt duże koszty 

.Dotyczy to budynków  szkół ,straży pożarnej sali gimnastycznej ,świetlic 

wiejskich ,również myślimy tu o podłączeniu budynku  w Dolsku pawilony 

sportowego oraz budynku Urzędu . 

-  Radny Stanisław Wojciechowski – we wsi Małachowo zauważyłem duży 

bałagań w numeracji budynków czy to nie można wreszcie uporządkować 
Najlepszym wyjściem to wprowadzenie nazw ulic .  

-  Burmistrz MiG Hneryk Litka – dziękuję za taką sugestię z Pana strony, 

jeżeli chodzi o wprowadzenie nazw ulic  na to jesteśmy otwarci jednak 

inicjatywa musi wyjść od samej wioski  i od Rady Sołeckiej  jednak trzeba 

tu pomyśleć o kosztach jakie z tego powodu wynikną . 
- Natomiast jeżeli chodzi o numerację jaka w tej chwili jest to jest ona w 

zasadzie uporządkowana  jedna strona to numery parzyste druga strona wsi 

to numery nieparzyste . 

 

Głos zabrał radny Zbigniew Kierzkowski 
 



Jako Przewodniczący Komisji Rewizyjnej chciałbym się podzielić 
pewnymi spostrzeżeniami z ostatnio przeprowadzonych kontroli przez 

Komisje Rewizyjną . 
Byliśmy m. innymi w Księginkach i stan świetlicy jest w opłakanym stanie 

Swietlica od dzierżawcy została przyjęta w bardzo złym stanie  i następny 

dzierżawca jeżeli się znajdzie to tym widokiem bardzo się zrazi . 

- sprawa nawierzchni dróg i ulic po kanalizacji – to jest również w bardzo 

złym stanie  

-  do dnia dzisiejszego po przeprowadzonej kanalizacji przy stacji 

benzynowej nie uporządkowano trawnika- nikt tego nie dopilnowuje  

- - ostatnio byliśmy świadkami awarii na przepompowni w Dolsku – jak do 

tego mogło dojść a tak krótkim czasie / po 4 latach / a rury wyglądały jak 

by w tej ziemi już były 30 lat. 

- Daje to nam dużo do myślenia czy inwestycja była dobrze prowadzona czy 

to były sztuczne oszczędności na dobrym materialne a teraz to nas więcej 

kosztuje. 

- - Przedszkole w Dolsku – był tam przeprowadzany kapitalny remont z 

dobudową  i remont ten w dalszym ciągu trwa nie wszystkie prace zostały 

tam jeszcze wykonane ,były pewne niedoróbki ,wentylacja została zrobiona  

tak jak w chlewie . 

- W trakcie rozmowy z Panią Dyrektor ,która przychodziła do pracy również 
w sobotę i niedzielę ,wykonawca nie zawsze w te dni przyjeżdżał do pracy 

ażeby trochę z tymi robotami podciągnąć i zmieścić się w terminie i kiedy 

narzekała na te utrudnienia to w odpowiedzi usłyszała e mogła sobie lepiej 

tych prac dopilnować to by było wszystko w terminie zrobione  

 

Odpowiedzi udzielił Burmistrz MiG Henryk Litka  
Proszę uprzejmie Komisję Rewizyjna o spotkanie u mnie i postaram się 
ustosunkować do wypowiedzi Pana Kierzkowskiego i wyjaśnienia 

wszystkich wątpliwych spraw poruszanych na dzisiejszej Sesji . 

Natomiast jeżeli chodzi o przepompownie w Dolsku i przeprowadzony tam 

remont dot. wymiany rur  to faktycznie te rury były bardzo skorodowane 

chociaż były w ziemi tylko 7 lat . 

Zgadzam się z tym, że to wszystko wynika z wybierania przy przetargu 

najtańszej firmy ,która daje również najtańszy materiał. 

A efekty widzimy jakie są ale nie jest to od nas zależne . 

 

Pan Zbigniew Smieiński  
 

Droga od Pokrzywnicy przez las  nie jest możliwa do przejechania Proszę 
Pana Burmistrza o osobiste zainteresowanie się stanem ten drogi i 

poinformowanie odpowiednich służb za stan tej drogi . 

 

Chciałbym jeszcze raz poruszyć tu sprawę podłączeń do kanalizacji 

sanitarnej . 

Czy wszyscy gdzie ta kanalizacja przebiega są już podłączeni a jeżeli nie to 

dlaczego . 

Zwracałem się już w tej sprawie do Komisji Ochrony Środowiska o 

interwencje w tej sprawie ,gdyż wiem, że w I etapie na osiedlu Jaskółki nie 

są wszyscy podłączeni i prawdopodobnie też ta osoba nie ma szamba  



 

Radna Renata Jankowiak Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska  

wyjaśniła, że Komisja Ochrony  Środowiska kilkakrotnie na swych 

posiedzeniach poruszała te sprawy  i wiemy, że tylko 2 osoby nie są 
podłączone do kanalizacji  

1 osoba na osiedlu Jaskółki 

1 osoba na ul .Rybarskiej  

Te osoby dokonały pewnych wpłat ale nie możemy ich podłączyć bo nie 

ma pełnej odpłatności. 

 

Głos zabrał Burmistrz MiG Henryk Litka – zapoznam się z tym problemem 

całościowo i wyjaśnię tą sprawę na następnej  sesji 

 

Pan Zbigniew Śmieiński  - postępowanie Urzędu jest słuszne ,że bez wpłat 

nie dokonuje się podłączenia do kanalizacji, gdyż  tych wpłat już by 

prawdopodobnie ,ale jak długo z tą sprawą można czekać, przecież  
Osiedle Jaskółki już zostały podłączone 4 lata temu . 

Należy ich w jakiś sposób zmobilizować do dokonania wpłat. 

 

Radny Stanisław Porzucek – popiera wypowiedz Pana Śmieińskiego  
odnośnie nawierzchni drogi Pokrzywnica Gajewo, której stan nawierzchni 

jest fatalny . 

Osobiście  wystąpiłem do Wojewody z pismem o naprawie tej drogi ,nic w 

tej sprawie nie zrobiono jedynie postawiono znak ograniczający prędkość . 
 

Burmistrz MiG Henryk Litka – postaram się osobiście zająć tą sprawą i 
zasygnalizować ten problem odpowiednim osobom. 

 

Radny Jacek Woroch  do Samorządu Mieszkańców Dolska wpłynęło pismo 

dotyczące założenia sygnalizacji ulicznej na drodze krajowej przez Dolsk  

Czy jest na to jakaś szansa gdyż widzimy, że zagrożenie jest bardzo duże  

A kierownicy przejeżdżający przez Dolsk nie zważają na ograniczenie 

prędkości tak, że na drugą stronę ulicy trudno przejść  
 

Radny Henryk Grycz  

Były założenia że w roku 2005 zostaną założone nowe lampy i poszerzone 

oświetlenie na wiosce, kiedy to nastąpi ./ dotyczy do drogi naprzeciw 

bloków /. 

Burmistrz MiG Henryk Litka – takie założenie były i będzie to robione ale 

tylko tam  gdzie są już postawione słupy i tam zostaną zaistalowasne4 

nowe lampy oświetleniowe . 

 

Radna Renata Jankowiak – jeżeli jesteśmy przy temacie oświeltenia 

wioskowego to czy są jakieś informacje na oświetlenia odcinka drogi 

Księginki – Małachowo  

 

Burmistrz MiG Henryk Litka  - top jest zadanie województwa ,ale żeby to 

mogło być wykonane  to musi być pobudowana nowa linia to będzie już 
zadaniem inwestycyjnym ,na które nas w tej chwili nie stać a województwo 

w tym temacie milczy . 



 

Radny Bogdan Dolatowski – zaapelował do wszystkich  zgromadzonych na 

sali ażeby nie lekceważyli wszelkich objawów ptasiej grypy ,gdyż trudno 

powiedzieć czy zostaniemy przez nią zaatakowani i jakie tego będą 
konsekwencje  

 

Ad.10.Wolne głosy i wnioski  
 

W punkcie tym nie wystąpiły żadne zapytania i wnioski . 

 
Ad.11.Zakończenie obrad Sesji  
 

Wobec wyczerpania się porządku obrad Sesji Przewodniczący Rady 

Eugeniusz Mądry podziękował wszystkim za udział w  Sesji i zakończył 

obrady XXXI Sesji Rady Miasta i Gminy  

 

 

 

Protokolant      Przewodniczący Rady . 
 

Stefania Gagat      Eugeniusz Mądry  
 

 

 


